
Gostynin, 9 sierpnia 2018r. 

Pan/i 

…………………………………… 

Zapraszam na XLVI Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 17 sierpnia 2018r. o 
godz. 8.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów rolnych 
stanowiących działki nr: 38 o pow. 0,64 ha we wsi Baby Górne oraz 29/1, 17/11 i 66/1 o 
pow. łącznej 0,63 ha we wsi Jastrzębia gm. Gostynin. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: likwidacji filii bibliotecznej nr 5 w Białotarsku Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Gostyninie z/s w Solcu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Gostynin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Gostynin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Gostynin. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 246/XXXVIII/2017 Rady Gminy Gostynin z dnia 
18 grudnia 2017r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 

11. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.  Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji. 

14.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

15.  Zakończenie obrad Sesji.      

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2018r., poz. 994, poz. 1000, poz. 
1349) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach 
organów gminy. 

 



Protokół 

z obrad XLVI Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 17 sierpnia 2018 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

4. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

5. Pracownik UG – Jarosław Cichoński 

6. Dyrektor GBP – Elżbieta Włodarczyk 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników 

Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Sołtysów oraz media i 

wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt Gminy Edmund Zieliński wniósł o umieszczenie w porządku obrad w punkcie: 

- 8a „Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr 260/XL/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 

30 stycznia 2018r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 

realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1428W Stanisławów Skrzański-

Mniszek”, 

- 8b „Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 

realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1412W Sokołów – gr. 

województwa na odcinku w miejscowości Niecki”. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo Radni z uwagi 

na to, że wczoraj te wprowadzane uchwały były opiniowane przez komisje, ja pozwolę sobie 

zaproponować, żeby to wprowadzić łącznie do głosowania nad zmianą do porządku. Kto jest „za” 

wprowadzeniem tych dwóch uchwał zaproponowanych przez Pana Wójta proszę o podniesienie 

ręki. 

Radni zmiany do porządku obrad przyjęli 13 głosami za. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 1 interpelacje:  

1. Panie Wójcie, ja bym prosiła o przestawienie znaku w m. Bolesławów, znaku dotyczącego 

ograniczenia tonażu, ponieważ nie został przeniesiony, jak został wykonany drugi odcinek drogi i 



on tak naprawdę stoi w środku drogi, ograniczający. I mam prośbę, żeby ten znak może dobrze by 

było przenieść go przy skrzyżowaniu z drogą powiatową, zanim ktoś wjedzie w ogóle już na tą 

drogę gruntową, bo wiadomo w połowie drogi nie będzie zawracał jakimś ciężkim sprzętem. Nie 

stawiać go na końcu drogi asfaltowej tylko po prostu na skrzyżowaniu, żeby od razu wiedział, że 

tam dalej jechać nie można. 

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 3 interpelacje:  

1. Panie Wójcie, ja w imieniu Pana Sołtysa z Górek Drugich, chciałem zapytać się, czy natrysk na 

drogę asfaltową w ramach funduszu sołeckiego będzie wykonany? Czy sołectwo będzie musiało 

sobie przestawić te pieniążki na inny cel? 

2. I prosiłbym o podrównanie drogi w Dąbrówce i tam jest też konieczność podwiezienia kruszywa. 

3. Również w jednym miejscu jest w Zuzinowie dosyć duża wyrwa, też bym prosił o jakąś 

wywrotkę tłucznia. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Panie Wójcie jak też mami interpelacje dotyczące wycięcia zakrzaczeń przy ujściu rowu który 

znajduje się blisko drogi wojewódzkiej w m. Wrząca. To jest zaraz za przystankiem tym, na tej 

drodze wojewódzkiej, przechodzi ten rów potem pod tą drogą i przed jeszcze na gruntach m. 

Wrząca tam trzeba wyciąć, bo niestety toruje to, te zakrzaczenia już są takie duże, że po prostu, a 

mieszkańcy, właściciele tych gruntów nie są w stanie, bo to jest rów, który.. spływa praktycznie z 

pól gminy i tam są bardzo duże te zakrzaczenia. 

2. Druga sprawa to podjęcie przez Pana Wójta również decyzji, o to, żeby ta droga w m. Wrząca, 

która nie przeszła ze Starostwa, została odmownie.., został wpisana do WPF i podjęto działania 

odnośnie wykupu. 

3. Również tutaj chciałam Pana Wójta prosić o ten parking, żeby on był przed rozpoczęciem roku 

szkolnego wyrównany i żeby mógł się tam odbywać ruch na tej części. 

 

Radny Mirosław Nowacki zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym zgłosić barierki na kładce przy szkole, co jest przez rzekę, drzewo się 

przewróciło i tam trzeba to naprawić, bo są mocno połamane, a niedługo rok szkolny się zacznie i 

żeby było to zabezpieczone. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja mam taką prośbę, ZK nie ma tego drobnego kruszywa do posypania tego 

grubego kruszywa i w sumie może można by było zamówić ze dwie wywrotki, bo nie idzie po tym 

jeździć. To chodzi o te prace, które były wiosną robione.  

2. I jeszcze jedna sprawa, czy te wnioski suszowe to już poszły dalej, czy jeszcze w gminie to 

wszystko jest? 

Kierownik RRiG Bożena Durma: w gminie, cały czas robimy protokoły. 

Radny Stanisław Wasiński: tylko, żeby zdążyć z tym. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: jest bardzo dużo tego. 

 

Radna Staniszewska zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja chciałabym zadać takie pytanie, bo mieszkańcy Białe-Antoninów kierowali 

pismo do mnie i do Urzędu, chodzi o drogę wyjazdową, to jest powiatowa, ale należy do powiatu 

płockiego. Tu chodzi o kończącą tutaj z Antoninowa w kierunku Soczewki. Czy coś w tym 

kierunku było podjęte? Bo coraz gorszy jest wyjazd, mimo tego, że jest drugi dojazd, ale i tak dużo 

osób dojeżdża akurat tamtym odcinkiem drogi. Czy Pan Wójt już w nadleśnictwie ustalił jakieś 

ustalenia, czy ewentualnie z kimś innym, czy z Wójtem Białeckim, jak to wszystko będzie 

wyglądało? Bo jest coraz gorzej i nie można wyjechać. 

 

 



Radna Elżbieta Tyszkiewicz zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Ja Panie Wójcie chciałam się zapytać odnośnie ścieżki rowerowej od Gostynina do Lucienia, kto 

sprząta tam z koszy? Czy to do gminy należy, czy.., bo droga jest wojewódzka, a ścieżka, trzeba 

komuś to zgłosić, bo kosze są pełne, jest porozsypywane, zwierzęta tym się pożywiają. 

2. Druga sprawa na odcinku Bierzewice niedaleko Pani Cichońskiej posesji stoi bardzo wysokie 

drzewo, nie wiem co to za drzewo jest, w każdym bądź razie zwisa bardzo duży konar, ten konar 

jest suchy. On tak jakby zawiesił się na gałęzi. Jeśli on spadnie, to jest nad ścieżką, jeżeli ktoś 

będzie szedł, ewentualnie jechał rowerem może dojść do nieszczęścia. Nie wiem, czy tam straż nie 

musi podjechać, żeby to zdjąć, bo tak normalnie to nikt tego nie zdejmie, a konar jest bardzo gruby, 

jest taki suchy konar na gałęzi. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 6 interpelacji: 

Panie Wójcie, ja chciałem kilka spraw poruszyć i bym prosił o odpowiedź na wszystkie sprawy 

pisemnie oraz dzisiaj również jeżeli jest możliwość na sesji ustnie, a pisemnie bym prosili o 

odpowiedź w konkretnych sprawach. 

1. Pierwsza sprawa dotyczy wycięcia poboczy dróg gminnych w Jastrzębi i w Osinach. Tam 

bodajże na początku czerwca była kosiarka rotacyjna, która tak jak mówiłem w czerwcu na sesji, 

nic nie zrobiła, nie było żadnego efektu i drogi są zarośnięte. I bodajże na tej sesji czerwcowej 

również wnioskowałem o wycięcie tych poboczy i do tej pory nie jest to zrobione. Wiem, ze prawie 

wszystkie wsie w gminie są obcięte bardzo ładnie, bo jeździłem i widziałem. Tam są zostawione, 

więc proszę o konkretną odpowiedź, kiedy będzie to wykonane, no ewentualnie jeżeli nie będzie 

wykonane, to chociaż proszę o konkretną odpowiedź.    

2. Druga sprawa dotyczy również dróg gminnych w Jastrzębi i w Osinach, chodzi o wycięcie 

zakrzaczeń, gałęzi wystających drzew, które zwężają pas jezdni, pas drogi, jest ciężko minąć się 

dwoma samochodami osobowymi. Jest to szczególnie tutaj na tym odcinku asfaltowym i tam na 

całej wsi, w kilku miejscach po prostu wymaga to wycięcia, mówię o tych dwóch zakrętach na 

Jastrzębi, gdzie niebezpieczeństwo jest ogromne,  ponieważ nic nie widać, bo są to zakręty po 90o, 

Pan Wójt wie, o których zakrętach mówię.  

3. Trzecia sprawa, to też oficjalnie chcę zapytać i poprosić o pisemną odpowiedź konkretną, do 

kiedy ZK ma wykonać rozłożenie tego gruzu w Jastrzębi, ponieważ lato się kończy, przyjdzie 

jesień mokra i znowu nie będzie możliwości. Pytał również Pan Wójkowski, bo Pan Wójt już mu 

dwa lata temu obiecywał, że ten gruz będzie do niego na tą drogę zawieziony, mija dwa lata i ciągle 

czekamy, nie wiem, znowu na zimę, kiedy będzie bardzo mokro i nie da się wjechać. Także proszę 

o konkretne określenie terminu w jakim to ZK ma wykonać. No nie wiem, Pan Wójt na czerwcowej 

sesji powiedział wtedy, że ZK to wykona latem, ja wczoraj dzwoniłem do ZK i rozmawiałem z 

Panią Sylwią, Pani Sylwia powiedziała, że nic na drogach nie będzie robić, ponieważ gmina nie 

płaci, za usługi wykonywane przez ZK.  

4. Dlatego kolejne pytanie, jaka jest rzeczywistość, czy gmina płaci za usługi ZK, czy nie mamy 

pieniędzy na bieżące utrzymanie dróg?  

5. Ewentualnie konkretna odpowiedź Pani Skarbnik, jaka kwota pozostała na bieżącym utrzymaniu 

dróg, do końca roku?  

6. I jeszcze jedna sprawa, ponieważ w budżecie na 2018r. były zaplanowane dwa odcinki drogi 

asfaltowej w Jastrzębi 75tys. zł oraz w Osinach też 75tys. zł, kiedy była uchwalana ta uchwała oraz 

na kolejnych sesjach, ja wnioskowałem o zwiększenie tej kwoty, wskazywałem środki, które 

pozostały na tą chwilę również i Pan Wójt obiecywał wtedy, że przesunie te środki, mianowicie z 

oszczędności, które są na projekcie domów socjalnych. My mamy tutaj, nie wiem, przedostatnią, 

albo może przed, przedostatnia sesję w tej kadencji, środki te pozostały i widzę nowe inwestycje, 

które są wprowadzane do budżetu drogowe, duże pieniądze i to dotacje do powiatu, kolejne 135tys. 

zł jest zaproponowane, 125tys. zł zwiększenie dotacji do dróg powiatowych, a na drogi gminne tak 

jak powiedziałem wcześniej, ZK mówi, że nie mamy pieniędzy, żeby zapłacić. I tutaj też ta 

obietnica, że te środki zostaną zwiększone, jest jakby kolejną bajką. Także proszę o konkretną 

odpowiedź, czy w tej kwestii również jakieś środki się znajdą, żeby te inwestycje, tak jak Pan Wójt 



obiecywał na początku roku zwiększyć przynajmniej do 100tys. zł na te drogi w Jastrzębi i w 

Osinach?  

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów rolnych stanowiących działki nr: 38 o 

pow. 0,64 ha we wsi Baby Górne oraz 29/1, 17/11 i 66/1 o pow. łącznej 0,63 ha we wsi Jastrzębia 

gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 311/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: likwidacji filii bibliotecznej nr 5 w Białotarsku Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Gostyninie z/s w Solcu. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: Proszę Państwa, mówimy o likwidacji, dla mnie była 

Biblioteka Wojewódzka, Narodowa, Powiatowa. O ile wiem, bo do mnie nie dotarło, ale również 

mieszkańcy tej miejscowości korzystający złożyli też pismo z podpisami, Państwo otrzymaliście? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: tak. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: wydali opinie negatywną, oni chcą mieć tą bibliotekę. Druga 

sprawa była, że.., a więc mamy ile.., cztery do jednego. Druga sprawa, ja nie wiem ile było tam 

mieszkańców, ale ponad 200 osób, z tego co do mnie dotarło, bo ja takiego pisma, nie wiedziałam i 

nie otrzymałam. Druga sprawa, było, że mieszkańcy, że skoro to będzie na przekształcenie w filie 

biblioteczną, znaczy nie w filię, tylko bibliotekę szkolną, będą mogli z niej korzystać, ale musze 

wycofać księgozbiór z dotacji od 2006 roku. Zrobiliśmy skontrum, my orientacyjnie wyliczyliśmy 

700, w tej chwili to jest 902 pozycje od 2006 roku, czyli najnowsze. Oprócz tego tzw. książki 

pozostałe, nie wiem, to jest, że niby wkład własny, to mówiła Narodowa, to jest jeszcze znak 

zapytania, ale to jest z iluś lat, czyli 1504 książki muszą być wycofane i przepraszam, ludzie będą 

korzystać ze starzyzny? Bo oczywiście będzie subwencja, skoro będzie szkolna, ale podejrzewam, 

że w pierwszym rzędzie trzeba będzie zaopatrzyć młodzież i dzieci. Co ze starszymi ludźmi? Z 

reszta mówiliśmy już nie raz na ten temat. Po drugie mamy spakowane te książki, czekamy dalszej 

decyzji, taka prawda. No bo nie możemy nic ruszyć, nie ma decyzji, ale ja za tydzień odchodzę na 

urlop, a później już nie wracam, tylko na jeden dzień, ja odchodzę na emeryturę, musi zająć się tym 

następca. Czyli tak naprawdę biblioteka szkolna będzie miała na stanie 1504 książki, których nie 

będzie, bo będą u mnie, będą w bibliotece. I teraz tak, najpierw trzeba to spisać, w ciągu tygodnia 

nie dam rady. Następna, druga sprawa, proszę Państwa, trzeba to zubytkować, czyli biblioteka 

szkolna musi mieć stan według księgozbioru. W każdym razie, ja przepraszam bardzo, ale to już 

musi zrobić mój następca, bo ja w ciągu tygodnia tego nie zrobię. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuje bardzo za 

wypowiedź. Panią Sekretarz teraz poproszę. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: Pani Dyrektor to są sprawy techniczne, które chyba nie 

powinny mieć tutaj miejsca na Radzie, dlatego, że takie sprawy, jak przekazanie tych książek, to po 

prostu jest to kompetencja Pani Dyrektor i ewentualnego następcy Pani Dyrektor. Ponadto sama 

Pani Dyrektor prosiła o to, żeby książki, które są w bibliotece w Białotarsku, zostały w bibliotece 

szkolnej. Takie były uzgodnienia i tak też Pan Wójt, po rozmowie z Panią taką decyzje podjął i 

przekazał tą decyzję Radzie. Sam proces likwidacji biblioteki w Białotarsku rozpoczął się prawie 



rok temu, bo w końcu sierpnia roku 2017 Rada Gminy podjęła uchwałę o zamiarze likwidacji tejże 

filii. Także już rok trwa dyskusja nad likwidacją tejże filii. Wszystkie procedury jeśli chodzi o 

ustawę o bibliotece, zostały spełnione. Uchwały zostały podane do publicznej wiadomości za równo 

na stronie internetowej Urzędu Gminy, jak i na BIP-ie Urzędu Gminy, jak również na tablicy 

ogłoszeń Urzędu Gminy i zostały przekazane Pani Dyrektor do powieszenia w bibliotece w Solcu. 

Jeżeli chodzi o doposażenie bibliotek, to już w tej chwili Urząd Gminy będzie realizował projekt we 

współpracy z samorządem województwa mazowieckiego, jest to kwota 20tys. zł, z czego Pani 

doskonale wie, bo współpracowała z Urzędem Gminy, zostały zakupione trzy komputery z pełnym 

pakietem office i książki za kwotę powyżej 7tys. zł będą zakupione. Sama Pani Dyrektor wybierała 

pozycje książkowe, tak? 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: tak zgadza się, ale to jest do pięciu bibliotek publicznych, bo 

to już nie pójdzie na bibliotekę w Białotarsku, bo to już będzie biblioteka szkolna.  

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak Pani Dyrektor, ale likwidując bibliotekę w Białotarsku 

powodujemy fakt, że pozostałe filie zostają doposażone w nowości. Tych pieniążków będzie więcej. 

Urząd Gminy będzie się starał o kolejne dotacje, żeby te filie doposażyć. Z resztą przez cały czas 

współpracy z Panią Dyrektor, Pani Dyrektor nigdy nie podnosiła, aż tak bardzo, ze tych pozycji 

książkowych Pani brakuje. Prawda?   

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: zgadza się, owszem zostają stare, ale Narodowa zwróciła 

uwagę, że absolutnie nie mogą zostać książki z dotacji, bo to są publiczne.  

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak Pani Dyrektor, ale my o tym wiemy. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: dobrze wiemy, tylko proszę Panią nie prawie 1504, z tym, że 

będzie to biblioteka szkolna, będzie miała po prostu książki poniżej 2006 roku, może będziemy 

doposażać, ale będą przychodzić ludzie starsi, ale nie będą mieli.., dopiero kiedy będzie subwencja 

jakaś, dopiero będą mieli nowości, o ile będą zakupione. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak Pani Dyrektor, ale nikt nie zabroni korzystać ludziom z 

pozostałych filii biblioteki, które będą doposażane. Ja rozumiem, że odległość mieszkańca zwiększy 

się, jeżeli chodzi np. o wypożyczanie np. w bibliotece w Solcu, ale ta możliwość nadal pozostanie. 

A tak naprawdę jeżeli chodzi o ludzi starszych, to wypożyczają książki dzieci i ewentualnie 

wnuczkowie. Także tutaj chyba problemu nie będzie, jeżeli będą doposażane pozostałe filie 

biblioteczne.  

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: owszem, ale jest inna sprawa, biblioteka jest na drugim 

piętrze, jeżeli chodzi o.., bo jeszcze tak dyskutujemy przed decyzją Państwa, biblioteka gminna 

znajduje się na drugim piętrze, więc ktokolwiek dociera ze starszych to.. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ale teraz o tym nie mówmy Pani Dyrektor. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: dobrze wiem, tylko Pani mówi.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowne Panie, 

przepraszam, że ja tutaj się wtrącę, chociaż jest rzecz tutaj istotna, ale jak gdyby sprawy tutaj te 

organizacyjne, bo ilościowe, to my tu oczywiście znamy, tylko trzeba jak gdyby trochę dojść do 

sedna podejmowania decyzji o zamiarze likwidacji. Ten zamiar likwidacji pojawił się z dwóch 

powodów, jak tu wszyscy wiemy i organizacyjnych i ekonomicznych. Ponieważ biblioteka 

publiczna w Białotarsku znajdowała się w OSP, co też nie było, że tak powiem, najlepszym 

rozwiązaniem z uwagi na funkcjonowanie szkoły, bo to jak gdyby wnosił Pan Dyrektor przy 

kontrolach, które nawiedzały szkołę, że nie może być takiej sytuacji, że biblioteki nie ma w szkole 

tylko dzieci korzystają z innych budynków. Było to rozwiązanie czasowe na mocy różnorakich 

uzgodnień z Urzędem Gminy, w celu wykorzystania pewnych sytuacji związanych z 

funkcjonowaniem i szkoły i związanym z funkcjonowaniem Ochotniczej Straży Pożarnej. I tu się 

ponakładały no przynajmniej dwa elementy, takie, że wygasła pewna umowa ze strażą na tą 

bibliotekę w straży, jak również.. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: straż nie chciała. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: straż nie chciała? 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: nie, ale skoro teraz przeniesiono, to jest inaczej.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: to są zupełnie inne 



rzeczy, to co Pani mówi, że straż nie chciała, żeby biblioteka była w szkole, to jest dużą nieprawdą.  

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: oj, przepraszam ale ja nie kłamię. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: z drugiej strony.., to jest 

już jak gdyby ocena, z drugiej strony również tutaj te względy ekonomiczne też są dość istotne dla 

funkcjonowania całej gminy. Rzeczywiście, ja jako Radny z tamtego terenu, być może, że spraw 

bibliotecznych ogólnie może nie czuję tak do końca, tak jak to może powinno wyglądać. Ale, że 

faktem jest również, że zamiar tej likwidacji był rok temu. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia). 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: i do tej pory, do 

momentu, kiedy jest rzeczywista uchwała o likwidacji w ogóle jakiś silniejszych głosów w tym 

zakresie nie było. A drugostronnie myśmy się tutaj zastanawiali jak ten temat rozwiązać i tutaj jest 

propozycja, za chwilkę Pani Sekretarz ją przedstawi, wypracowana przeze mnie, przez Radnych i 

przez Urząd, w celu pozostawienia funkcjonalności w jakimś zakresie biblioteki dla dorosłych. I w 

tym zakresie już prosiłbym o dyskusję, a nie jak gdyby przepychaniem się, ile podręczników 

będzie, ile nie będzie. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: jeden dzień w tygodniu biblioteka będzie otwarta dłużej, tak 

aby dorośli mieszkańcy z okolic i Białotarska mogli korzystać z tejże biblioteki. Takie są 

uzgodnienia z Panem Dyrektorem, był Pan Przewodniczący, Pan Wójt i wspólnie taką decyzje 

podjęli. Także będzie możliwość wypożyczania książek przez osoby dorosłe.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: wiecie Państwo, czasami 

pewna sytuacja, jak gdyby koniec złego jest początkiem dobrego i myślę, że tutaj tak to penie 

będzie, że po prostu znajdziemy takie sposoby, żeby i ta biblioteka była i doposażona i 

funkcjonowała również w zakresie dla dorosłych, a była jak gdyby zgodnie z przepisami w szkole i 

dostępna dla dorosłych. 

Radny Jerzy Węglewski: jeśli ja mógłbym zabrać głos, bo do Pani Skarbnik mam właśnie pytanie, 

konkretne w tej sprawie, bo Pan Przewodniczący wspominał, że likwidacja biblioteki wiąże się z 

oszczędnościami dla gminy, z aspektem ekonomicznym, chciałem więc zapytać Pani Skarbnik, 

jakie to kwoty zaoszczędzimy? Czy rzeczywiście zaoszczędzimy? Czy tam będzie likwidacja etatu? 

Bo wiadomo, czy ta biblioteka była w remizie, czy w szkole i tak pracownik w niej musi być, tak to 

rozumiem. Bo jeżeli ona ma być dostępna również dla mieszkańców, nie tylko dla uczniów, czyli 

musi być cały czas pracownik w tej bibliotece. Czyli tutaj oszczędności nie mamy. Pani Dyrektor 

powiedziała, że likwidacja wiąże się ze zwróceniem iluś tam książek, dużej liczby, które były 

zakupione z dotacji. I teraz jeżeli my te książki oddamy, nie wiem gdzie.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: do Solca, do głównej biblioteki. 

Radny Jerzy Węglewski: do innych bibliotek, rozumiem, a w tamtej bibliotece rozumiem, że już nie 

z budżetu biblioteki, ale z budżetu szkoły będzie trzeba kupić dużą liczbę książek. Czyli tu 

oszczędności nie będzie? A wręcz koszty dodatkowe.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: chciałabym o tym powiedzieć o oszczędnościach. Oszczędności 

jakie powstaną, to przede wszystkim etat bibliotekarza. Akurat likwidacja filii biblioteki zbiegła się 

z nabyciem praw do emerytury pracownika, który pracował w tej bibliotece. Zaznaczam też, że tutaj 

też była dobra wola Pana Wójta, Rady również Kierownika tej jednostki, że pracownik tam 

pracujący mógł dopracować do emerytury, ponieważ też jak gdyby z ustawy o bibliotekach, nie 

spełniał wymogów osoby, która powinna pracować w bibliotece, ze względu też na jak gdyby tutaj 

przepisy, które jak gdyby wprost mówią o wykształceniu związanym z pracą w bibliotece. Więc 

tutaj jak gdyby ta dobra wola nas wszystkich była. Etat bibliotekarza w szkole wiąże się ze 

subwencją oświatową, to są godziny zaplanowane w organizacji szkoły, na które dostajemy 

subwencje oświatową. Więc oszczędności w postaci.. 

Radny Jerzy Węglewski: ale kwoty, niech Pani tu przytoczy, jakie to będą oszczędności w kwotach? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: organizacja szkoły dopiero jest na etapie projektowania, dopiero 

będzie zatwierdzana. Biblioteka to jest obowiązek, żeby każda szkoła publiczna miała bibliotekę 

szkolną i taki obowiązek będziemy realizować. Więc będzie to etat bibliotekarza, będą to koszty 

wynajmu pomieszczeń, które już też poczyniliśmy takie kroki. Gmina Gostynin na ten moment już 



realizuje projekt, o którym wspomniała Pani Sekretarz, Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 

Sołectw, w wysokości 20tys. zł, dzięki również zgody Rady Gminy, która pozwoliła Panu Wójtowi, 

10tys. zł, czyli 50% tego kosztu sfinansować z budżetu gminy, który będzie polegał na doposażeniu 

naszych filii w nowe pozycje książkowe, więc tutaj nie ma obaw, aby takie nowości w naszych 

bibliotekach zabrakło. Także są to wymierne korzyści nie tylko finansowe, ale także i organizacyjne 

i reorganizacyjne. Gmina w żaden sposób nie ograniczy dostępu mieszkańcom do dostępu do 

kultury i nauki polskiej i światowej, więc takie pozycje będą się znajdowały, będziemy wypożyczać 

nadal książki dorosłym mieszkańcom, a co więcej uzyskamy subwencję na etat bibliotekarza, w tej 

chwili nie ma zatwierdzonych organizacji, więc nie wiem, ile Pan Dyrektor w swojej organizacji 

przedstawi godzin pracy biblioteki. Tak więc to będzie na etapie dopiero konsultacji w tej chwili. 

Nie mniej jednak będzie to etat subwencjonowany, zgody też z przepisami prawa w zakresie też 

spełniania wymogów, doświadczenia takiej pracy. Także będą to na pewno wymierne korzyści. I dla 

wszystkich innych pozostałych filii, które też będziemy unowocześniać. Zakupiliśmy sprzęt 

komputerowy, to było z inicjatywy gminy. Do tej pory biblioteka publiczna w Solcu, poza 

rządowym programem jednym narodowym, nie realizowała żadnych innych programów, 

pozyskując inne dodatkowe środki na realizację swoich zadań. Gmina Gostynin już w tej chwili, my 

jako gmina, jako sołectwo, które zdecydowało się też, te środki, jako priorytet przeznaczyć na ten 

cel, to jest też bardzo ważne. I Rada na to wyraziła zgodę i dofinansowała środki. Także będziemy 

realizować kolejne projekty, żeby pozyskiwać środki, nie tylko do tej jednej filii w Białotarsku, ale 

do wszystkich pozostałych. Także mamy jeszcze wiele pomysłów do zrealizowania, po to, żeby te 

biblioteki stawały się jeszcze bardziej nowocześniejsze, żeby ich funkcja nie ograniczała się tylko 

do wypożyczania książek, ale biblioteki realizują wiele innych jeszcze zadań w swoim zakresie i 

powinny realizować. Także myślę, że to pozytywnie wpłynie, ta decyzja na funkcjonowanie 

czytelnictwa na terenie naszej gminy.  

Radny Jerzy Węglewski: Panie Przewodniczący, ja mam takie dwa pytania, pierwsze do Pani 

Dyrektor, czy pracownik, który prowadził bibliotekę w Białotarsku do tej pory był zatrudniony na 

pełnym etacie? 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: tak. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 

Radny Jerzy Węglewski: i na zasadach kodeksu cywilnego, kodeksu pracy, tak? 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: tak, tak, normalnie na etacie.  

Radny Jerzy Węglewski: w ramach kodeksu pracy, teraz jeżeli w bibliotece szkolnej będzie 

pracownik szkolny, będzie zatrudniony na zasadach karty nauczyciela, tak? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak. 

Radny Jerzy Węglewski: i teraz jeżeli ja się orientuję, a myślę, że się dobrze orientuję, to pracownik 

zatrudniony w bibliotece pracował 8h dziennie tak jak to przewiduje kodeks pracy, według karty 

nauczyciela pracownik szkoły ma na tydzień 18h pracy plus.., jeżeli będzie to pracownik szkoły 

będzie na zasadach karty nauczyciela. 

Radny Marek Balcerzak: bibliotekarz nie. 

Radny Jerzy Węglewski: ale będzie to nauczyciel Panie Marku.  

Radny Marek Balcerzak: ale nie ma 18h pensum. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ja już odpowiem. 

Radny Jerzy Węglewski: Pani Skarbnik powiedziała, że nie wiadomo jeszcze jak Pan Dyrektor to 

rozwiąże. Więc nie wiem, czy będzie taka oszczędność, czy nie. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: zaraz odpowiem, ja tylko uzupełnię Panią Skarbnik, bo Pani 

Skarbnik nie wiedziała, ponieważ nie musiała wiedzieć. Już jest ustalone, biblioteka szkolna będzie 

otwarta w wymiarze 15/30, czyli 30h tygodniowo pracuje bibliotekarz, czyli 15h będzie otwarta 

biblioteka, w tym jeden dzień dłużej. Wymiar czasu pracy biblioteki szkolnej w Białotarsku, był 

odnoszony do biblioteki szkolnej w Lucieniu, bo to jest większa szkoła, tam też jest 15/30 i to się 

sprawdza, tutaj też będzie 15/30, pomimo tego, że szkoła jest mniejsza, ale zostały dodane 

dodatkowe godziny dla osób dorosłych, żeby mogli sobie spokojnie w godzinach popołudniowych 

korzystać z biblioteki.  



Radny Jerzy Węglewski: pytanie dodatkowe, czy ten pracownik w Lucieniu, jego wynagrodzenie, 

% ile jest mniejsze od tego pracownika etatowego, który prowadził bibliotekę w Białotarsku? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ale Pani Skarbnik i Pan Przewodniczący mówił. 

Radny Jerzy Węglewski: ale ja nie usłyszałem. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: rozumiem, ale mówił. Do czego zmierzam, sama likwidacja 

biblioteki to jest jedna sprawa, ale wymóg posiadania w szkole, biblioteki szkolnej, to jest druga 

sprawa. 

Radny Jerzy Węglewski: ale w innych szkołach nie ma bibliotek. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: te dwie sprawy należy połączyć, w taki sposób nie należy 

oceniać sprawy.  

Radny Jerzy Węglewski: ja pytam konkretnie, jakie wynagrodzenie % ma nauczyciel prowadzący 

bibliotekę w Lucieniu, mniejsze od tego pracownika, który był w Białotarsku? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: takich kwot w tej chwili Panu nie podamy. 

Radny Jerzy Węglewski: no to skąd wiemy, że zaoszczędzimy Pani Sekretarz, Pani Skarbnik mówi, 

ze na pewno zaoszczędzimy. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ale my tu nie mówimy o jednym miesiącu, bo będzie trzeba 

zapłacić Pani, która odchodzi na emeryturę odpowiednie wynagrodzenie, to nie jest sprawa 

krótkofalowa, tylko to jest sprawa długofalowa. W okresie długofalowym na pewno gmina 

zaoszczędzi pieniądze.  

Radny Marek Balcerzak: na etat bibliotekarza w bibliotece szkolnej, otrzymujemy subwencje, czyli 

generalnie my nie będziemy ponosili takich kosztów na wynagrodzenie. 

Radny Jerzy Węglewski: jaka to subwencja jest? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jak na każdego innego nauczyciela. Etat wchodzi do wyliczenia 

kwoty subwencji oświatowej należnej gminie. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli będzie pensja nauczycielska? Podlegał będzie pracownik pod kartę 

nauczyciela.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak, bo musi. A jakie wynagrodzenia, to była kompetencja Pani 

Dyrektor, jakie były wynagrodzenia dla tych pracowników. 

Radny Jerzy Węglewski: a dostępność będzie o połowę mniejsza. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ja tylko jeszcze wrócę do sprawy Białotarska, jest to druga co 

do wielkości szkoła w gminie i powinna mieć bibliotekę szkolną, więc takie rozwiązanie się 

pojawiło przy współpracy tutaj Rady, Pana Wójta. Jest to chyba rozwiązanie, które satysfakcjonuje 

w tej chwili wszystkie strony. Czas pokaże, czy Wójt, Wysoka Rada miała rację.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: reasumując i 

przysłuchując się tej dyskusji, ja myślę, że to wszystko jest protokółowane i myślę, że się z tego 

wywiążemy, jako tutaj Rada, Pan Wójt i Urząd, żeby dostępność dla osób dorosłych i rozwijanie 

księgozbioru po prostu w szkole następowała. 

Sołtys sołectwa Białotarsk Grażyna Brzezińska: jestem Sołtysem z Białotarska i dlatego 

napisałyśmy to pismo, biblioteka publiczna, to u nas właściwie jest ponad 26 lat. Kiedyś była w 

prywatnym domu, prawie przez 15 lat, potem właśnie w remizie, jak powstało lokum, została 

przeniesiona. Bardzo dużo osób u nas czyta i nie można powiedzieć, że jest nam ona niepotrzebna. 

Dlatego, że nie dość, że szkoła z podstawowej, potem stała się gimnazjum, więc rodzice też 

przywozili dzieci i od godziny 8.00, jak była Pani bibliotekarz, każdy szedł do tej biblioteki, 

wypożyczał książki, nawet do godziny 16.00 po południu można było sobie wypożyczyć. Nie 

chodzi nam o to, żeby to ona była nawet na takiej samej zasadzie, działała jak do tej pory, że od 

8.00 do 16.00, każdy może iść w każdej godzinie, wystarczy nam jeśli to będzie na przerwach, 

chociaż dostępne rano i jak dzieci się zabiera te młodsze, później po południu, żeby każdy.., po 

prostu w czasie przerwy lekcyjnej. Uważamy, że niesłusznie zabierają nam tę bibliotekę publiczną, 

dlatego, że jest naprawdę duży % ludzi spoza szkoły, którzy czytają te książki i wypożyczają. A do 

Sokołowa, jak mamy 8km, do Solca 6km, a niektórzy są jeszcze i z Gulewa, jeszcze tam z 

Dziankowa też dzieci do nas chodzą i oni też wypożyczają i ich rodzice, to chyba bez sensu jechać 

do Solca do biblioteki i tak jak tu Pani powiedziała na pierwsze piętro lecieć, bo żeby wypożyczyć 



książkę, jak u nas bardzo fajne były książki i dzięki Paniom bibliotekarkom, sama wypożyczam i 

wiem, ze np.. jeśli się skończył nakład książek jakiś tam ciekawych w naszej bibliotece, to one się 

wymieniały między sobą i naprawdę ciągle były jakieś nowe propozycje i można było z tego 

skorzystać. Dlatego w imieniu mieszkańców Białotarska i reszty, bardzo bym prosiła, żeby tej 

biblioteki nam nie zabierać. Ja wiem, że może późno wpłynęło to wszystko, ale my myśleliśmy, że 

to się tak po kościach jak gdyby rozejdzie i jednak nie będzie ona likwidowana u nas. Dziękuję 

bardzo. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Uchwała nr 312/XLVI/2018 została przyjęta 6 głosami za, 1 przeciw i 6 wstrzymujących się i 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 313/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Jerzy Węglewski wyszedł z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 314/XLVI/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Jerzy Węglewski wrócił na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Gostynin. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 315/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały Nr 260/XL/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 30 stycznia 2018r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1428W Stanisławów Skrzański-Mniszek. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, gdy podejmowaliśmy uchwałę o przyjęciu 

budżetu na rok 2018, to ta dotacja została ustanowiona w wysokości 50tys. zł. Postępowanie 

przetargowe, jakie Zarząd Powiatu przeprowadził wykazuje, że to są niewystarczające środki i stąd 

była prośba Zarządu Powiatu Gostynińskiego o zwiększenie tej dotacji. Zaproponowałem tutaj 

kwotę 25tys. zł oczywiście oczekując tym, że Powiat również swój udział zwiększy. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 316/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8b-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1412W Sokołów – gr. województwa na odcinku w 



miejscowości Niecki. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tutaj jest nowa dotacja dla Powiatu Gostynińskiego na realizację 

dróg powiatowych, z uwagi na to, że mamy pewne trudności z realizacją zaplanowanej inwestycji 

drogowej na drodze gminnej w m. Niecki. Tam troszeczkę odbiega przebieg drogi od przebiegu 

geodezyjnego, w związku z tym podjąłem decyzje i inicjatywę taką, że.., z resztą Zarząd Dróg 

Powiatu Gostynińskiego wystąpił z prośbą o ustanowienie takiej dotacji, gdzie Zarząd Dróg 

Powiatowych też planuje odcinek drogi powiatowej właśnie realizować, stąd jest to przesunięcie, 

odstępujemy od realizacji w tym roku, drogi gminnej przekazując te środki na dotacje dla Powiatu, 

na realizację drogi powiatowej, ale też w m. Niecki. 

(Radny Jerzy Węglewski wyszedł z sali posiedzenia). 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 317/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr 246/XXXVIII/2017 Rady Gminy Gostynin z dnia 18 grudnia 2017r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Szanowni Państwo, pokrótce omówię najważniejsze zmiany, jakie 

dokonaliśmy w budżecie Gminy Gostynin i w zakresie jednorocznym, jak również w ramach WPF. 

Główne zmiany polegają na zmianach dokonanych w realizacji przedsięwzięć wieloletnich, tj. 

zmniejszyliśmy limit wydatków na 2018 rok na zadaniu pn. „Budowa budynku Urzędu Gminy wraz 

z infrastrukturą towarzyszącą” o wartości 240tys. zł. Dokonaliśmy również zmniejszenia na zadaniu 

„Wykonania dokumentacji projektowej chodnika w m. Lucień” o kwotę 4tys. zł. Jak również 

dołożyliśmy środków w wysokości 34tys. zł do realizacji zadania w ramach ZGRP tj. 

„Termomodernizacji budynków szkół podstawowych na terenie Gminy Gostynin w m. Sierakówek, 

Solec, Lucień, Emilianów”, to zwiększenie dotyczy szkoły podstawowej w Sierakówku. I ta wartość 

środków zostanie przeznaczona na docieplenie poddasza w tej szkole. Jeśli chodzi o zadania 

jednoroczne w budżecie, to tutaj dokonaliśmy szereg zmian w zakresie zadań inwestycyjnych 

dotyczących gospodarki wodociągowej i sanitacyjnej wsi, tj. zwiększyliśmy o kwotę 300tys. zł 

zadanie dotyczące „Budowy kanalizacji sanitarnej w m. Zaborów Stary”. Wartość inwestycji po 

zmianie to 1.300tys. zł. Zwiększyliśmy o kwotę 675zł zadanie dotyczące „Wykonanie dokumentacji 

projektowej rozbudowy sieci wodociągowej w m. Bierzewice”. Jak również zmniejszyliśmy o 225zł 

zadanie dotyczące „Przebudowy i rozbudowy stacji uzdatniania wody w m. Lucień”. Tak jak już 

tutaj Pan Wójt wspomniał przeznaczyliśmy 125tys. zł na udzielenie dotacji celowej na realizację 

zada, między jednostkami samorządu terytorialnego dla Powiatu Gostynińskiego, 25tys. zł na 

zadanie dotyczące „Przebudowy drogi powiatowej w m. Stanisławów Skrzański-Mniszek” i 100tys. 

zł dotacja dla Powiatu Gostynińskiego na „Przebudowę drogi powiatowej Sokołów granica 

województwa, tj. odcinek w m. Niecki”. Dokonaliśmy również zmian w drogach publicznych 

gminnych, dołożyliśmy 50tys. zł, przesuniętych tymczasowo z „Przebudowy drogi gminnej w m. 

Zuzinów” i z powrotem te 50tys. zł wraca do tej inwestycji, tj. wartość inwestycji po zmianie 

100tys. zł. Zmniejszyliśmy o kwotę 100tys. zł z „Przebudowę drogi gminnej w m. Niecki” z 

przeznaczeniem na dotację celową, na ten cel. Jak również dokonaliśmy zmian źródeł finansowania 

„Przebudowy drogi gminnej w m. Rybne”, tam mieliśmy dochody własne 230tys. zł na ten cel, 

230tys. zł, łączna wartość inwestycji, 20tys. zł to pożyczka, a 230tys. zł dochody własne, 

zmieniliśmy to na 115tys. zł dochody własne i 135tys. zł kredyty. Jeśli chodzi o gospodarkę 

gruntami i nieruchomościami, to tutaj zmiany dotyczą zmian dokonanych w wyniku realizacji 

funduszu sołeckiego, sołectwo Bierzewice dokonało takiej zmiany polegającej właśnie na 

zmniejszeniu inwestycji dotyczącej „Wymiany istniejącego ogrodzenia działki gminnej w m. 

Bierzewice”, na której znajduje się plac zabaw z przeznaczeniem tych środków na „Wydzielenie i 

wykonanie pomieszczenia sanitarnego wraz z zakupem materiałów i instalacji elektrycznej w 

budynku gminnym w m. Bierzewice na placu zabaw w ramach funduszu sołeckiego”. Jeśli chodzi o 

bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową zdecydowaliśmy również na dołożenie 



środków w wysokości 30tys. zł do realizacji zadania z zakresu „Ochrony przeciwpożarowej, tj. 

zakup samochodu strażackiego”. Przypomnę, że w budżecie na ten cel mieliśmy już zabezpieczone 

środki w wysokości 50tys. zł, w tej chwili dokładamy jeszcze 30tys. zł, więc do wartości 80tys. zł 

dochodów własnych gminy z przeznaczeniem na „Zakup samochodu strażackiego dla OSP w 

Białotarsku”. Jeśli chodzi o szkoły podstawowe to tutaj wprowadziliśmy dwa nowe zadania 

niezbędne do realizacji, tj. zadanie dotyczące „Zakupu i montażu wykładziny PCV w budynku 

szkoły podstawowej w Lucieniu” o wartości 30tys. zł i „Renowacji części dachu w budynku szkoły 

podstawowej w Lucieniu” o wartości 30tys. zł. W zakresie obiektów sportowych też dokonaliśmy 

zmian na wniosek funduszów sołeckich, sołectwa Lucień tutaj sołectwo to zdecydowało o 

rezygnacji zadania dotyczącego „Montażu oświetlenia na boisku gminnym w m. Lucień” i 

przeznaczyło kwotę 4tys. zł na „Zakup wiaty stadionowej medycznej na boisko w m. Lucień”. 

Sołectwo Stefanów również dokonało zmiany funduszu sołeckiego i przeznaczyło tutaj całą kwotę 

funduszu 17.378,30zł na zadanie o charakterze inwestycyjnym tj. „Napraw płyty trawiastej przy 

szkole w m. Stefanów, działka gminna, wraz z odwodnieniem i częściową wymianą sprzętu 

sportowego” w ramach właśnie funduszu sołeckiego. Jeśli chodzi o stronę dochodową budżetu, to 

wprowadziliśmy środki, na które nie mieliśmy planu finansowego, a były to środki związane z 

uzyskaniem wpływów z kar za zwłokę wykonanych przedmiotów umów i w zakresie projektów 

placów zabaw i w zakresie remontu, budowy świetlicy wiejskiej w m. Leśniewice, są to kwoty 

nieznaczne, ale zasilają nasz budżet 343,89zł w przypadku gospodarki gruntami i 

nieruchomościami, 73,80zł w przypadku domów i ośrodków kultury, świetlic. Wprowadziliśmy do 

budżetu również dwie dotację Wojewody. Jedna dotacja dotyczy wypłaty zasiłków stałych o 

wartości 47.055zł, jak również wprowadziliśmy do budżetu dotację związaną z realizacją 

przeprowadzenia wyborów do Rad Gmin, Rad Powiatów, Sejmików Województw, wyborów 

Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów Miast oraz referendów gminnych, powiatowych i 

wojewódzkich, na ten cel otrzymaliśmy 49.420zł, zgodnie z decyzją Ministra Finansów. 

Dokonaliśmy jeszcze drobne zmiany, jeśli chodzi o wydatki bieżące. Tutaj było też pytanie Pana 

Radnego, dotyczącego bieżącego utrzymania dróg, na ten cel przesuwamy wszystkie możliwe 

środki, które uda nam się wygospodarować w budżecie w innych działach. Na ten moment mamy 

wykorzystane środki, jeśli chodzi o bieżące utrzymanie dróg. Czekamy na decyzję Wojewody 

Mazowieckiego dotyczącą zwrotu i refundacji za wykonanie funduszu sołeckiego w 2017 roku i po 

otrzymaniu tej decyzji również zaproponujemy tutaj Państwu zmiany w zakresie.., budżetu 

dotyczącego dróg gminnych. Więc na ten moment mamy wykorzystane środki, ale zwiększamy w 

tej uchwale o kwotę 22tys. zł, środki na bieżące utrzymanie dróg, a środki te są wygospodarowane z 

planów finansowych, wcześniej zabezpieczone były w pomocy społecznej. Tam udało nam się 

uzyskać pewne oszczędności, stąd też przesuwamy te środki na bieżące utrzymanie dróg. Tak jak 

wspomniałam, w tej chwili jest to 22tys. zł, ale oczekujemy decyzji Wojewody i będziemy wtedy 

zwiększali te wydatki o znaczne kwoty.  

(Radny Jerzy Węglewski wrócił na salę posiedzenia). 

W zakresie budżetu i WPF w zasadzie byłyby to wszystkie zmiany, które Państwu proponujemy. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, tutaj z wypowiedzi Pani Skarbnik wynika, ze w tej 

chwili nie mamy środków na bieżące utrzymanie dróg, mamy sierpień, przesuwamy tylko 22tys. zł. 

Wiadomo, ze jest to kropla w morzu. A z drugiej strony duże pieniądze przesuwamy na dotację do 

dróg powiatowych. Myślę, ze nie tak to powinno być.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jeśli chodzi o te drogi powiatowe, o wspomniane dotacje, te drogi 

służą naszym mieszkańcom przede wszystkim. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Uchwała nr 318/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 319/XLVI/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 11-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 12-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: odpowiedzi są w trakcie przygotowywania. Także na te prostsze 

sprawy, spróbuje się odnieść. Przede wszystkich chciałem Państwu podziękować za ustalenie 

wynagrodzenia. Ta uchwała porządkuje zgodność z rozporządzeniem Rady Ministrów moje 

wynagrodzenie.   

Pani Mariola Dan-Liberadzka, przeniesienie ograniczenia tonażu, jak najbardziej zajmiemy się tym 

tematem w najbliższym czasie.  

Pan Piotrowski, kiedy natrysk? Prowadzę w tej chwili rozmowy z innymi firmami niż PRD na temat 

i zjazdu na drogę, jak i natrysku. Czekam na ofertę w tym zakresie, bo zainteresowanie już mi się 

udało jednej firmy zdobyć. Czekamy po prostu na zgłoszenie. Równanie dróg Dąbrówka, tak jak 

wspomniała Pani Skarbnik, na razie dysponujemy małymi środkami na bieżącym utrzymaniu, 

czekamy na decyzje od Wojewody o refundacji funduszu sołeckiego, wtedy przesuniemy 

znaczniejsze środki na bieżące utrzymanie i wtedy tym tematem będziemy mogli się zająć. Wyrwa 

w Zuzinowie, oczywiście pojedzie tam Pan Jarek, zobaczy, gdzie to jest i na pewno postaramy się 

zareagować.  

Pani Michalska, zakrzaczenia w rowie, to jest rów prywatną własnością? Z resztą sprawdzimy to 

też. To jest główny rów.  

Radna Ewa Michalska: Panie Wójcie to jest główny rów, tak i to jest tak, że ten jeden mieszkaniec 

nie jest w stanie teraz, bo to jest woda z pól gminy. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: mamy jeszcze pracowników robót publicznych, więc postaramy się 

to zrobić. 

Radna Ewa Michalska: dobrze, bardzo proszę. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: poszerzenie, jeśli chodzi o drogę w m. Wrząca, oczywiście takie 

rozmowy już z właścicielami podjęliśmy, zgody mamy, niezwłocznie przystąpimy do realizacji. Do 

podziałów geodezyjnych.. 

Radna Ewa Michalska: żeby to naprawdę było dosyć szybko. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: podziały geodezyjne i przejęcie darowizny, bo takie mamy 

deklaracje. Parking w Solcu też jak najbardziej, już działania zostały wczoraj podjęte, dołożymy 

wszelkich starań, żeby to na rozpoczęcie roku szkolnego zadziałało.  

Pan Nowacki, barierka, sprawdzimy oczywiście.  



Pan Wasiński, oczywiście, tak jak mówię, będziemy mieli większe środki na bieżącym utrzymaniu, 

dokonamy zakupu takiego materiału, żeby zakleszczyć tą grubą frakcję. Wnioski suszowe, tak jak 

powiedziała Pani Kierownik, są jeszcze na etapie wyliczeń wysokości strat, są one jeszcze w 

Urzędzie Gminy, jest ich bardzo dużo.  

Pani Staniszewska, jeśli chodzi o wyjazd Białe-Antoninów, droga wyjazdowa, takie rozmowy z 

Wójtem Gminy Łąck podjąłem, bo to oczywiście też jest położone na terenie Gminy Łąck. Wójt też 

ma się zastanowić jak ten temat uregulować. 

Radna Marzena Staniszewska: drugi raz Pan podejmował tą rozmowę, bo raz już była rozmowa? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak, na spotkaniu w Stowarzyszeniu.  

Radna Marzena Staniszewska: ale jeszcze jedno Panie Wójcie, bo wy żeście rozmawiali o tej 

krótszej drodze? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: za równo o jednej, jak i drugiej. Zainteresowanie większe Pana 

Wójta z Łącka jest tej pierwszej drogi. 

Pani Tyszkiewicz, ścieżka rowerowa, sprzątamy szereg lat, tą ścieżkę rowerową i opróżniamy 

śmieci, aczkolwiek też dość często się włącza Zarząd Dróg Wojewódzkich, bo to w zasadzie jest ich 

w administracji ta ścieżka rowerowa do Lucienia. Zwisający konar, sprawdzimy oczywiście, 

postaramy się usunąć to jak najszybciej. 

Pan Jerzy Węglewski zgodnie z życzeniem otrzyma na piśmie.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko dołożę słowo, że na bieżące utrzymanie dróg w tej chwili 

są środki małe, ale my w budżecie już przeznaczyliśmy na ten cel 575tys. zł, więc tyle środków już 

wydatkowaliśmy na ten cel. 

Radny Jerzy Węglewski: a dotacji do Powiatu? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 650tys. zł mieliśmy, teraz będziemy mieli 730tys. zł. To są wydatki 

inwestycyjne. 

 

Do punktu 13-go. 

Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji.  

Protokół z obrad XLIV i XLV Sesji Rady Gminy zostały przyjęte 13 głosami za. 

 

Do punktu 14-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: Szanowni Państwo mam takie pytanie do Pana Radnego Marka 

Balcerzaka, czy Pan jest w konflikcie z Sołtysem Belno-Pomarzanki? 

Radny Marek Balcerzak: nie, ja nie jestem w konflikcie i nigdy nie byłem z żadnym Sołtysem i z 

żadnym mieszkańcem uważam.  

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: no bo mamy taką sytuację, że dwa lata temu na zebraniu sołectwa 

obiecał Pan, że połączy Pan Belno z Pomarzankami drogą asfaltową. 

Radny Marek Balcerzak: nie, przepraszam bardzo. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: rozmawialiśmy, w tej chwili tak, w Zaborowie Nowym, w tej 

kadencji zostały zrobione dwa odcinki drogi asfaltowej, trzeci w porozumieniu z drogą powiatową, 

z Zarządem Dróg Powiatowych. W miejscowości Zaborów Stary została tak samo wykonana 

inwestycja w postaci drogi asfaltowej. W miejscowości Niecki została wykonana też inwestycja, 

mówi się o następnej inwestycji. W miejscowości Zaborów Stary też będzie inwestycja w postaci 

przyłączenia kanalizacji. U nas chodził Pan po domach, zabiegał Pan o głosy, jak Pan teraz czuje się 

w stosunku do mieszkańców naszych? 

Radny Marek Balcerzak: już mogę odpowiedzieć, jeżeli chodzi o inwestycje.. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: przepraszam jeszcze Panie Radny, nie może być tak, że w jednych 

wioskach pompuje Pan cały czas pieniądze, a o innych Pan zapomina. Jest Pan tak samo naszym 

przedstawicielem, chcemy być dumni z Radnego, a nie.. 

Radny Marek Balcerzak: mogę odpowiedzieć? 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: proszę. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli chodzi o inwestycje, które wskazuje na swoim terenie, jest to teren 



ogromnie rozległy, nie ukrywam, tych dróg jest bardzo dużo. Zawsze miałem na względzie i 

analizuje bardzo drogi. Te drogi, które ja wskazuje są to drogi, które są najbardziej istotne dla 

wszystkich mieszkańców, nie dla jednej wioski, czy powiedzmy jednego mieszkańca. Jeżeli chodzi, 

tutaj Panie Radku, o tą drogę, nigdy nie obiecywałem, że będzie to droga asfaltowa. Jest to odcinek 

drogi, który.. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: obiecał Pan, miało to być w dwóch etapach zrobione. 

Radny Marek Balcerzak: proszę bardzo pokazać protokół, jeżeli chodzi o, protokół chociażby z 

zebrania sołeckiego. Nie przypominam sobie i oficjalnie mówię.. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: my też płacimy podatki, sądzę, że też powinno być w jakiś sposób 

uszanowane to. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli mogę. Nie przerywamy. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: jeżeli nie jesteśmy tutaj mile widziani w gminie, to niech Pan napisze 

wniosek do Wójta, żeby nas przekazał do województwa łódzkiego, bardzo chętnie się przyłączymy. 

Tam można coś zrobić, a u nas jak się okazuje nie jest nic zrobione przez ostanie 4, czy 8 lat. Co te 

3, czy 4 lampy, które założyliśmy, o które ja złożyłem wniosek 12 lat temu. To jest niesprawiedliwe 

Szanowna Rado.  

Radny Marek Balcerzak: ja chciałem dokończyć. Jeżeli chodzi o tą drogę, ja tej drogi nigdy, 

przynajmniej do dnia dzisiejszego nie uważałem, ze jest konieczność jej utwardzenia. To jest droga, 

przy której mieszka jeden mieszkaniec. Droga, to jest ponad 1km, który kosztowałby dość dużo i 

ona skraca powiedzmy o kilometr, czy o półtora kilometra przejazd. Gdzie jest dobry przejazd drogą 

wojewódzką i drogą powiatową. To jest jedna rzecz. Jeżeli chodzi o inne drogi, staramy się tam 

równać, gruzować. To akurat jest jeden mieszkaniec, trudno mi wytłumaczyć, dlaczego akurat jeden 

mieszkaniec i dlaczego nie ma Sołtysa, jeżeli zarzuca mi się jakiekolwiek konflikt. Jeżeli chodzi o 

Belno, rzeczywiście starania robiłem ogromne, priorytetem dla Belna było pozyskanie działki. 

Zrobiłem wszystko, żeby tą działkę pozyskać, no tam jest problem może bardziej z mieszkańcami, 

albo między samą Belną, a Pomarzankami.  

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: no niestety, ale Pana tym działaniem Pan Radny skonfliktował 

mieszkańców Belna z Pomarzankami.  

Radny Marek Balcerzak: ale taka była wola większości mieszkańców. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: no dobrze, ale jeżeli nas jest mniej, to co my mamy zrobić? U nas 

nawet jeżeli wszyscy pójdą na wybory to jest 30 osób, a tam mamy 100 osób, to co możemy zrobić 

Panie Radny? 

Radny Marek Balcerzak: ale ja nie mam wpływu na sołectwo, na mieszkańców. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: ale powinien Pan zadbać również i o nasze interesy. Jest to droga, 

która łączy sołectwo jedno. Jest Belno i Pomarzanki. I to jest jedyna droga, która łączy sołectwo. 

Tak? Czy nie? Panie Radny.  

Radny Marek Balcerzak: no tak jak powiedziałem przed chwilą droga, która łączy dla mnie, to jest 

droga wojewódzka i powiatowa, która jest w bardzo dobrym stanie. I jest tylko niewiele dłuższa od 

drogi tej. Tam byłby skrót, tak jak mówię, dla nie wiem ilu mieszkańców. Tam jest jeden budynek. 

Ale jeżeli mogę dokończyć, bo nie chcę w ten sposób prowadzić dyskusji. Jeżeli jestem zapraszany, 

a nie jestem często zapraszany na zebrania sołeckie, jeżeli chodzi o sołectwo Belno-Pomarzanki. Od 

wielu, wielu lat Belno-Pomarzanki przeznacza całe pieniądze z funduszu sołeckiego, na realizację 

jednego zadania. Jeżeli chodzi o Niecki, jeżeli chodzi o Zaborów, to co mi się dzisiaj próbuje tu 

wyrzucić, wszystkie pieniądze z funduszu sołeckiego, są dokładane do zadań inwestycyjnych. 

Nawet jeżeli chodzi o Niecki, w ubiegłym roku 100tys. zł było wydatkowane na drogę, w tym 

13tys. zł był fundusz sołecki. Pierwsza rzecz, po prostu trzeba umieć ze sobą rozmawiać i umieć te 

pieniądze wykorzystać na własnym terenie.  

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: zgadza się Panie Radny, ale kto zaczął od tego? Sam Pan ludziom 

twierdził z Belno, że zadania remontu dróg należą do Wójta Gminy Gostynin, a nie do funduszu 

sołeckiego. No jak było Panie Radny? 

Radny Marek Balcerzak: zadania Wójta.. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: nie możemy tak rozmawiać, bo jeżeli teraz Pan wypomina, że nasze 



sołectwo nie przeznacza pieniędzy z funduszu sołeckiego na remonty dróg, no to Pan sobie sam 

zaprzecza.  

Radny Marek Balcerzak: ale nie ja byłem inicjatorem powstania boiska? 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: a kto był? 

Radny Marek Balcerzak: tak jak powiedziałem, nie jestem proszony nawet.., ja pomogłem. Jeżeli 

przychodzi, w ówczesnym czasie przychodzi do mnie grono mieszkańców i mówi, że ma taki 

pomysł, ja pomogłem to zrobić. Ale ja nie mam nic do funduszu sołeckiego. Tak fundusz sołecki jak 

i remonty jest to zadanie gminy. Gmina realizuje fundusz sołecki, to są wszystko pieniądze gminy, 

jest tylko wniosek sołectwa. Powiem tak, jeżeli chodzi o Belno była wyremontowana, tak było 

chyba ponad 50tys. zł droga w kierunku, wygruzowana, t droga dzięki temu jest przejezdna po 

dzień dzisiejszy. Jeżeli chodzi o same Pomarzanki równana jest droga, był dawany tam tłuczeń. 

Oczywiście same Pomarzanki mają niezręczną sytuację, tam jest wiele dróg, które prowadzą do 

pojedynczych gospodarstw. Tak jak tutaj Pan Wójt powiedział, zabiegałem zawsze, jeżeli te środki 

będą większe, też będę zabiegał w roku bieżącym, żeby ewentualnie poprawić jakość tych dróg. 

Natomiast dzisiaj świadomie to mówię, nie mogę obiecać, że w Pomarzankach powstanie w 

przyszłym roku, czy za dwa lata droga utwardzona.  

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: Panie Radny działaliśmy wspólnie, ja byłem Sołtysem też już kilka 

kadencji, była rozmowa cały czas, że będziemy się starać, żeby ten odcinek sołectwa połączyć, żeby 

połączyć sołectwo, bo to jest jedyny odcinek drogi, który łączy sołectwo Belno z Pomarzankami. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, no 

widać, przepraszam bardzo, pewnie ta dyskusja jeszcze dłużej by trwała, ale jest tu pewna 

rozbieżność wypowiedzi. Ja myślę, że czas usiąść, jeszcze raz do jakiś rozmów.. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: tak Panie Przewodniczący, ale podatnikami jesteśmy wszyscy, my też 

płacimy podatki.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: zgadza się. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: też oczekujemy, że coś nam Radny zrobi. A jeżeli Radny przez 20 lat 

nic nie robi, to tak nie może być. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dlatego biorąc pod 

uwagę też zasadność Pana wypowiedzi, myślę, ze trzeba usiąść i porozmawiać. 

Radny Marek Balcerzak: 16 lat jestem Radnym. 

Mieszkaniec wsi Pomarzanki: ale będzie nowa kadencja, nie wiadomo jeszcze jak się stanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, za 

głos mieszkańca bardzo dziękuję, za odpowiedź również Pana tutaj Wice Przewodniczącego. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: akurat Pan tutaj przedstawił swoje racje, więc, żeby uniknąć takich 

sytuacji Panie Wójcie, tak jak jest dzisiaj, ja może proszę, zwracam się do Pana, a jednocześnie 

stawiam wniosek, ze jeżeli zostanie przetarg rozstrzygnięty na te 18 dróg o niezwłoczną sesje 

nadzwyczajną. Nie będziemy czekać Panie Wójcie, bo zaczyna.., ja też mam swoją Panią 

Sołtysową, która dokładnie uzgadniała ze mną, rozmawiałyśmy odnośnie Podgórza, mówię o sobie, 

ale i o większości Radnych. Więc stawiam wniosek o niezwłoczne zwołanie sesji nadzwyczajnej, po 

rozstrzygnięciu przetargu na 18 dróg. 

Radna Marzena Staniszewska: ja jeśli jeszcze mogę dodać do tego przetargu, bo czytając, analizując 

ten przetarg, mówiłam wcześniej Panu Wójtowi, ale to samo Pan zrobił, znów zostało podzielone w 

części. Czyli znów będzie wybrane, firma wybierze oczywiście z 7, czy 8 dróg i resztę pozostawi 

bez wykonania. Niepodane znów jest wadium, chociażby w tej ofercie, a bardzo ważne jest 

wadium. Może niekoniecznie zabezpiecza, ale dla Urzędu Gminy pewnie miałoby jakieś znaczenie. 

No i jeszcze jest tutaj takich wiele nie zrozumień w tym postanowieniu zawartych, ogólnie w całej 

tej ofercie. Później pójdę po sesji do Pana Wójta i powiem dokładnie, o które tutaj chodzi. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Panie Wójcie, w związku z tym, że tutaj została zaproponowana 

sesja nadzwyczajna, bardzo bym prosiła Pana, jeśli chodzi o inwestycje w Stefanowie, chodzi mi o 

boisko przy szkole, żeby ostateczna decyzja w tej sprawie, bo wiem, ze wczoraj się tam rozstrzygał 

przetarg, została odłożona do tej sesji nadzwyczajnej. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: i myślę, że Pan Wójt tutaj się naprawdę przygotuje na tą sesję, 



ponieważ my chcemy wiedzieć, jakie widzi Pan rozwiązanie? Bo to, że jest przetarg, to, że wadium 

jest takie, jakie jest i to, że jest po kilka metrów drogi, to my o tym wiemy. My prosimy, jako Radni 

o konkrety Panie Wójcie, bo ja już nie dam się zbyć, tym, że w grudniu może będzie zrobiona 

droga, która tak naprawdę powinna być zrobiona teraz w tych terminach, wszystkie te drogi. Nie 

tylko ta moja jedna, ale tych 18.  

Radna Ewa Michalska: ja jeśli mogę, to mam dwie sprawy do Pana Wójta, nie chciałam tutaj 

wcześniej, ale bardzo bym prosiła, bo informacja, którą mam tutaj tj. z czerwca, odnośnie 

inwestycji, którą Pan przygotował i mam tutaj przebudowa świetlicy wiejskiej w m. Solec i czeka 

się na jakieś dofinansowanie od Marszałka. Bardzo bym prosiła, żeby nie czekać, bo my będziemy 

czekać na dofinansowanie od Marszałka, a tą inwestycję, która jest zaplanowana i pieniądze są na 

przebudowę dachu świetlicy jest, więc prosiłabym bardzo, żeby to realizować. Nie czekać jeszcze 

na jakieś tam.., bo to wszystko czekamy potem i zostaje tak jak przy drogach grudzień. I druga 

sprawa, proszę Państw, nie chciałam tutaj też przedłużać tej dyskusji, jeśli chodzi o bibliotekę, ale 

tutaj Pani Dyrektor zarzucała, jak była też Pani Sołtys z Białotarska, że biblioteka publiczna w 

Solcu jest na drugim piętrze. A czyja to jest wina? Przecież dla mieszkańców byłoby wygodniej, jak 

budowano szkołę, zaplanowano podjazd, żeby.. i tam dwa schodki są tylko do wejścia, tam w tej 

części gdzie byłaby biblioteka. Bardzo bym prosiła tutaj Panią Sekretarz może, żeby, nie wiem, 

dlaczego została przeniesiona? To była decyzja Pani Dyrektor, przecież Dyrektor biblioteki to on 

ponosi, jak gdyby organizacyjnie, logistycznie, dlaczego to wniesiono na drugie piętro? Przecież tą 

biblioteką rządzi Dyrektor. Więc była bardzo nisko, mieszkańcy, starsze osoby mogły wejść i sobie 

wypożyczyć. Niech to będzie jedna, dwie osoby, kto teraz na to drugie piętro wejdzie? Musi 

posłużyć się kimś młodszym, żeby iść. I jest to w takiej dziupli na tym drugim piętrze, 

zagospodarowany jeszcze kawałek korytarza. Uważam, że to nie był dobry pomysł. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: przeniesienie tej biblioteki, było podyktowane potrzebami dla 

małych dzieci, żeby małe dzieci były na parterze. Adaptacja tego pomieszczenia po bibliotece miała 

na celu właśnie udostępnienie tego parteru dla najmniejszych dzieci. 

Radna Ewa Michalska: ale biblioteka powszechna jest biblioteką. Ona służy wszystkim 

mieszkańcom i dzieciom i innym mieszkańcom, więc ona utrudnia, jak gdyby, to co tutaj Pani 

Dyrektor.. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: poddamy ten temat jeszcze raz analizie i zobaczymy. 

Radna Ewa Michalska: bo Pani Dyrektor tutaj przyjmowała, że na drugim piętrze, że mieszkańcy 

np. z Białotarska nie będą z niej korzystać, bo na drugie piętro musza wejść. A jeśli chodzi o ten 

dach? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak oczywiście podejmiemy działania. 

Radny Marek Kołodziejski: ja mam takie pytanie do Pana Wójta, bo się droga znalazła z Sierakowa, 

która to jest droga w tym przetargu w Sierakowie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: to jest Marianów. 

Radny Marek Kołodziejski: a jest tam całkiem Sieraków jeszcze, Pan czytał. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: to jest relacja Sieraków.  

Radny Marek Kołodziejski: a chyba, że tak. I druga sprawa taka ogólniejsza, żniwa już minęły, ale 

sobie kombajnista popsuł lusterko, nawet, przejezdność dróg w naszym sołectwie, jest bardzo dróg 

w lesie i żeby Urząd właścicieli tych lasów przywołał do porządku, żeby obcięli gałęzie nad tymi 

drogami, bo nie dość, że tam kombajn nie mógł przejechać i inne maszyny, ale odśnieżanie, też 

sobie narzekają, Ci operatorzy i potem śmieci jak zabierają tym samochodem też tam bardzo ciężko, 

bo ja wiem jak sam na tych Małych Leśniewicach jeżdżę, to niby droga jest trzymetrowa, ale 

gałęzie zarosły i tam półtora metra jest, tak, żeby przywołać właścicieli lasów poprzez Urząd, żeby 

właśnie zrobili porządek nad tymi drogami.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: aj jeszcze chciałbym się odnieść do tej sesji nadzwyczajnej, do tego 

wniosku, to jest kompetencja Przewodniczącego Rady. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: tak, ja wiem, ja czekam.   

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ale oczywiście jak najbardziej, jeżeli będę miał.., na ten moment 

nie mamy oferty, więc nie możemy rozmawiać o tym, natomiast, jak tylko się coś pojawi będziemy 



rozmawiać. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: Panie Wójcie, to już jest kolejny raz, to nie jest sytuacja po raz 

pierwszy.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: to znaczy ja się chciałem tylko tu 

odnieść do tej inicjatywy, oczywiście musimy tutaj zachować, ze tak powiem stronę prawną, ale 

chciałbym poznać jak gdyby Radnych inicjatywę też popierającą tą inicjatywę tej sesji 

nadzwyczajnej. Tutaj myślę, ze głosowanie możemy przeprowadzić, ale oczywiście zgodnie z 

prawem, albo 4 Radnych, ze Statutem, no to prosiłbym o uzupełnienie wniosku. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: jeżeli trzeba, to złożę wniosek, tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak, ale czy Państwo widzicie takie 

rozwiązanie? Kto by był za takim rozwiązaniem, no myślę, że tutaj nic się nie stanie, jeżeli to 

przegłosujemy. Kto jest „za” proszę o podniesienie ręki. 

Radni wniosek przyjęli 12 głosami za i 1 wstrzymującym się. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: przy 1 głosie wstrzymującym, jak 

gdyby inicjatywa koleżanki Radnej została poparta przez Radę. A stosowną oprawę prawną, 

zostanie to przygotowane. 

Radny Marek Balcerzak: chciałbym tylko życzyć nie tylko Panu Wójtowi i nam, ale szczególnie 

mieszkańcom, żeby rzeczywiście te zadania zostały zrealizowane. Nawet jeżeli to będzie listopad, 

może grudzień będzie też dobrą jeszcze porą, ale żeby to dla dobra mieszkańców zostało 

zrealizowane. Natomiast, co chciałbym powiedzieć, niech to będzie lekcją, kolejną lekcją, z której 

wyciągnijmy wszyscy wnioski, żeby następne lata tak inwestycji nie przygotowywać, jak 

przygotowywane były w ubiegłym roku i w tym roku. Także już teraz trzeba pomyśleć, jak zmienić, 

jak zacząć, zmienić swoje podejście, tutaj szczególnie o Urząd, miałbym taka uwagę, do całego 

Urzędu, żeby po prostu nie było tak jak teraz rozmów, nie było takiego napięcia niemalże na każdej 

sesji. Także tego życzę wszystkim. 

Radna Marzena Staniszewska: ja już wczoraj mówiłam, o tym obwieszczeniu Marszałka 

Województwa Mazowieckiego, chodzi o ten plan zagospodarowania przestrzennego, czy już Pan 

zasięgnął opinii, bo wczoraj rozmawialiśmy, ale jeszcze tutaj powielam to, z tego względu, że są w 

pewnych terenach.. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: zapraszam do siebie po sesji. 

 

Do punktu 15-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 9.45 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i 

wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLVI Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana    
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